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Do práce 
na bicykli 
registrácia 
najneskôr 
do 7. júna 

2022
regionálne noviny občanov mesta a okresu Bánovce nad Bebravou

Zber použitého 
kuchynského 
oleja dostupnejší

Železný hasič 
14. mája 
na parkovisku 
pred nemocnicou

Výsledky 
okresných kôl 
v minifutbale 
a bedmintone

Stavanie mája 
v mestských 
častiach

Bánovskí 
karatisti 
spoločne získali 
27 medailí

Cenou Kultúrna pamiatka roka Fénix,
sa môže pýšiť hrad Uhrovec a celý náš okres

V priebehu súťaže z pri-
hlásených pamiatok odbor-
ná porota vyberie tie, ktoré 
zabojujú o  samotnú cenu 
Fénix. Ministerstvo kultúry 
udelí každý rok maximálne 
tri takéto ceny trom pamiat-
kam, ktorých prinavrátenie 
do života odborníci považu-
jú za profesijne veľmi dobre 
zvládnuté a spoločensky prí-
nosné. Cena sa, podľa šta-
tútu súťaže, udeľuje za ob-
novu alebo reštaurovanie 
objektu národnej kultúrnej 
pamiatky alebo jeho ucele-
nej časti, respektíve za výni-
močný počin záchrany ná-

rodnej kultúrnej pamiatky. 
Preto sa medzi ocenenými 
pamiatkami môžu ocitnúť 
tie, ktoré už prešli komplet-
nou rekonštrukciou, a  tiež 
tie, ktorých proces obnovy 
priebežne trvá a ocenený je 
konkrétny počin na pamiat-
ke. Aby sa celospoločenský 
význam starostlivosti o kul-
túrne dedičstvo a nasadenie 
majiteľov či prenajímateľov 
objektov pri ich záchrane 
dostali do širšieho povedo-
mia, súčasťou zápolenia je aj 
hlasovanie verejnosti. Zdra-
vý lokálpatriotizmus sa vždy 
oplatí podporovať, každá ve-

domosť o vlastnom regióne 
sa skôr či neskôr pozitívne 
prejaví v človeku samotnom 
a v jeho okolí.

Odborná porota vybra-
la tri pamiatky a odporučila 
ich vyhlasovateľovi súťaže 
ako laureátov ceny, bez urče-

nia poradia. Išlo o, v abeced-
nom poradí podľa lokality, 
tieto pamiatky: Martineum 
- meštiansky dom v  opev-
není, Bratislava, Kostol sv. 
Jána Krstiteľa, Modra, Hrad 
Uhrovec - obnova hospo-
dárskej budovy, Uhrovské 
Podhradie.

Zároveň, odborná po-
rota odporučila sponzorovi 
súťaže, Nadácii SPP, vyplatiť 
oceneným pamiatkam od-
menu 10 000 eur. Nakoľko 
odovzdávanie jednotlivých 
cien bolo neverejné a s pro-
tagonistami sa natáčalo od-
delene, ani nevieme, aký text 

je na diplomoch pre Modru 
a  Bratislavu. Tento článok 
vznikol pred siedmym má-
jom, kedy RTVS slávnostný 
program odvysielala, a  tak 
pri jeho čítaní budete už asi 
informovanejší. Rovnako už 
budete vedieť, že ocenenie 
pre hrad Uhrovec sa viaže 
k hospodárskej budove.

V  kategórii - Za  výni-
močný počin záchrany ná-
rodnej kultúrnej pamiatky, 
cena bola udelená Rímsko-
katolíckej cirkvi Sídelnej ka-
pitule Nitra a Občianskemu 
združeniu Hrad Uhrovec 

V piatok 22. apríla sa vo Vyšnom Kubíne udeľovali ceny Kultúrna pamiatka roka - Fénix. Odovzdávanie cien pät-
násteho ročníka prestížnej súťaže bolo neverejné. Pred kamerami RTVS, si z rúk vyhlasovateľa a sponzora súťaže 

Ministerstva kultúry SR a Nadácie SPP, a tiež členov odbornej poroty, ceny prevzali zástupcovia ocenených pamiatok. 
Milá udalosť sa odohrala v krásnych priestoroch kaštieľa Kubínyi, pamiatky, ktorá bola ocenená Fénixom minulý rok.

Pokračovanie na 5. strane >>

Autorská výstava 
členov Fotoklubu 
Rokoš v MsKS

občianska
riadková inzercia

SMS

Viac info a cenník: 
www.kulturabn.sk/
riadkova-inzercia

SMS platbu (BNN, ALL) aktuálne 
nie je možné uskutočniť prostredníctvom 

mobilného operátora O2 (Tesco mobile a Radosť)

0948 297 151
obchod@kulturabn.sk

SMS platbu sprostredkuje spoločnosť KOVALMEDIA

Mama, koncert ku Dňu matiek
Nedeľné ráno popre-

šívané slnečnými lúčmi 
sa stalo prísľubom pekné-
ho dňa. Sviatočného a vý-
nimočného, venovaného 
mamám. Aj ja mám tú česť 
– som mama. Ďakujem 
za tú možnosť, pretože nie 
je samozrejmá. Dezidero-
va veranda, priestor pod 
holým nebom a  voňajúci 
drevom, sa 8. mája o 15-tej 
rozozvučal tónmi a hlasmi 
a  rozpohyboval tancom. 
Žiaci a pedagógovia ume-
leckej školy sa postarali 
o program plný lásky a úcty 

k najdôležitejšej žene živo-
ta každého z nás. O priam 
„zázračných“ schopnos-
tiach každej mamy, pred 
ktorou sa nedá nič utajiť, 
hovorila aj moderátorka 
Lucia Bieliková s  pomoc-
níčkami - žiačkami Oľou 

Vatazhok a Olíviou Craft. 
Pozdraviť prítomných, po-
priať všetko najlepšie a po-
vedať pár milých slov priš-
la aj viceprimátorka nášho 
mesta Mária Hajšová. Nedá 
sa menovite spomenúť všet-
kých účinkujúcich, no isté 
je, že program prilákal veľké 
množstvo divákov, nielen 
na verandu, ale aj do okien 
okolitých činžiakov.

Organizačne sa na progra-
me podieľalo mesto Bánov-
ce nad Bebravou, MsKS 

a  ZUŠ Dezidera Kardoša. 
Bolo to príjemné nedeľné 
popoludnie. Ticho a v dob-
rom som závidela všetkým, 
ktorí tam v tej chvíli mohli 
byť s mamou. Alebo sa te-
šiť z toho, že na nich niekde 
čaká. Ľúbte svoje mamy 
každý deň, vráťte im aspoň 
časť lásky, ktorú vám dali. 
Budú ju ďalej rozdávať va-
šim deťom v úlohe milujú-
cich starých mám. 

Text: Zuzana Bridová 
 Foto: Daniela Muránová

Foto: Andrej JakubíkFoto: Andrej Jakubík
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 Pán Gašparík mohli by ste 
sa úvodom rozhovoru našim 
čitateľom predstaviť?

Najskôr, ak dovolíte, by 
som rád využil túto príležitosť 
a  pozdravil všetkých vašich 
čitateľov a spoluobčanov Bá-
noviec n. B., ale najmä naše 
mamy, ktoré včera oslávili Deň 
matiek a zaželal im hlavne veľa 
zdravia, šťastia a lásky! O sebe 
môžem povedať, že som určite 
hrdý rodák z Bánoviec a ve-
rím, že pre veľa občanov nášho 
mesta nie som až tak neznámy, 
hlavne pre strednú a  staršiu 
generáciu. Naša rodina Gaš-
paríková zo strany otca, ako 
aj rodina Janáčová zo strany 
mamy, patrí k tým ozaj starým 
Bánovčanom. Vyrastal som 
na sídlisku Sever, kde mám do-
teraz svoje trvalé bydlisko. Ako 
dieťa som žil v šťastnej rodine 
mojich rodičov, spolu s dvomi 
súrodencami. Otec dlhé roky 
pracoval v  podniku Zornica 
a mama bola učiteľkou na od-
bornom učilišti tohto závodu. 
Svoju základnú, ako aj strednú 
školu som absolvoval v Bánov-
ciach. Vysokú školu som vy-
študoval v Bratislave, kde som 
aj nejakú dobu žil, ale srdce ma 
vždy ťahalo späť ku koreňom, 
jednoducho domov.

Dlhé roky som pracoval 
v  bývalej Tatrovke, kde som 
si od  roku 1989 prešiel, ako 
sa hovorí „od piky“ rôznymi 
pozíciami od robotníka, kon-
trolóra kvality, pracovníka 
obchodného úseku až po ob-

chodného riaditeľa a nakoniec 
aj generálneho riaditeľa tejto 
spoločnosti, kde som pôsobil 
až do roku 2018.

 Kde pôsobíte dnes?
V  súčasnosti pôsobím 

v  spoločnosti TATRA De-
fence Slovakia v  Trenčíne, 
ktorá sa snaží prinavrátiť 
na Slovensko tradíciu a vý-
robu, ktorá bola niekoľko 
desaťročí hlavne v  našom 
meste dôležitou súčasťou ži-
vota. V minulom roku sme 
nadviazali spoluprácu aj so 
SOŠs práve v Bánovciach pri 
projekte „TATRA do  škôl“, 
kde ide o  spoločný vzdelá-
vací program a výučbu štu-
dentov spolu s VÚC Trenčín. 
V tomto projekte chceme po-
kračovať, nakoľko je dôležité 

dať hlavne v  dnešnej dobe 
mladým ľudom podporu 
pri ich vykročení do života. 
Absolventi SOŠs majú svoje 
uplatnenie aj v našom mes-
te, pretože sa tu stále nachá-

dzajú firmy so strojárskym 
zameraním, tak prečo im 
neumožniť získať odborné 
zaučenie a skúsenosti. 

 Na  jeseň v  tomto roku 
2022 nás čakajú komunálne 
voľ by. Prvýkrát budú 
spojené s voľbami do VÚC. 
V  tento jeden volebný deň 
si budeme vyberať naraz 
primátorov a  starostov 
obcí, poslancov do obecných 
a  mestských zastupiteľstiev 
a  poslancov do  orgánov 
VÚC. Vy sa uchádzate o post 
primátora Bánoviec, ale aj 
o post poslanca do VÚC, čo 
je Vašou motiváciou?

Myslím, že sú to určite 
spojené nádoby, na  to, aby 
naše mesto mohlo dobre 
fungovať. A k  tomu je po-

trebné byť aktívny aj v rámci 
nášho Trenčianskeho samo-
správneho kraja. Veľmi si 
vážim ponuku, ktorú som 
dostal od politických strán 
Hlas-SD a Smer-SD, nakoľ-

ko som bol vždy sociálne 
a  národne orientovaným 
človekom. V  prvom rade 
však považujem túto kandi-
datúru za veľmi zodpoved-
nú úlohu hlavne z pohľadu 
k občanom Bánoviec a v prí-
pade úspechu budem túto 
funkciu vnímať ako službu 
a vykonávať ju vždy s poko-
rou a úctou k ľuďom.

 S  č ím pr ichá dz ate 
do volieb, čo ponúkate? Aká 
je Vaša predstava?

Myslím, že je toho dosť, 
čo by bolo treba v Bánov-
ciach urobiť a zmeniť. V pr-
vom rade by som si želal, 
aby sa naše mesto stalo 
lepším a krajším miestom 
na  život. Aby každým ro-
kom neklesala populácia, 
počet našich spoluobčanov, 
ktorá je spôsobená hlavne 
odchodom mladých ľudí 
do iných miest a obcí, kde 
im ponúkajú lepšie pod-
mienky na bývanie a prá-
cu. Treba sa zamerať na to, 
aby už neodchádzali firmy 
od nás do okolitých miest 
a tam vybudovali svoje nové 
výrobné haly. Určite je v ne-
poslednom rade potrebné 
zamerať sa na staršiu gene-
ráciu a  ponúknuť jej dôs-
tojné podmienky na  jeseň 
života. Taktiež je potrebné 
zabojovať o to, aby neodišli 
z  nášho mesta inštitúcie 
a orgány, ktoré k okresné-
mu mestu jednoducho pat-

ria. Tých oblastí je naozaj 
dosť a bolo by na dlho, tu 
o tom teraz hovoriť.

 Mohli by ste byť predsa len 
aspoň trochu konkrétnejší?

Je nutné sa zamerať najmä 
na výstavbu bytov pre mladé 
rodiny. Nadviazať tak napr. 
na projekt, ktorý pani primá-
torka už začala. Čo je dobré, 
treba v tom pokračovať. Popri 
tomto projekte riešiť ďalšie 
projekty spolu s dobudovaním 
možností relaxu a oddychu pre 
mladé rodiny s deťmi, rovnako 
tak pre všetkých občanov.

Vytváranie vhodných pod-
mienok na  podnikanie pre 
firmy, aby už neodišli z  Bá-
noviec do Partizánskeho, ale-
bo do Trenčína, tak, ako sme 
tomu svedkami dnes, kde im 
boli ponúknuté bez problémov 
lepšie podmienky na podnika-
nie, a tým v konečnom dôsled-
ku prichádzame v Bánovciach 
o pracovné miesta. Dôležité je 
vybudovanie nového domova 
sociálnych služieb, ktorý za-
bezpečí pre našich seniorov 
potrebnú starostlivosť a  cel-
kové dôstojné podmienky 
na ich život. Netreba zabúdať 
samozrejme na školstvo, zdra-
votníctvo, šport a  kultúru, 
nové detské ihriská, chod-
níky, cyklotrasy, cesty, kino, 
bezpečnosť a  vôbec celkové 
možnosti na vyžitie v našom 
meste. Skrátka vytvoriť, ako 
som už spomínal z Bánoviec 
lepšie a krajšie mesto na život. 

Na všetky tieto oblasti máme 
s mojimi kolegami predpripra-
vené nápady a projekty, ako to 
úspešne zrealizovať. Keď to ide 
v okolitých mestách, nevidím 
dôvod, prečo by to nešlo aj 
u nás.

 Prečo by teda mali Bánov-
čania voliť práve Vás?

Hlavne preto, že by som 
im rád priniesol v týchto ne-
ľahkých časoch novú nádej 
a chuť do života, keďže mi nie 
je, ako rodákovi, ľahostajný 
osud a budúcnosť nášho mes-
ta a beriem túto kandidatúru 
ako novú osobnú výzvu. Ve-
rím, že mám čo Bánovčanom 
ponúknuť a moje dlhoročné 
manažérske skúsenosti by 
som rád odovzdal v prospech 
všetkých spoluobčanov, ako aj 
v prospech samotného mesta 
Bánovce nad Bebravou.

 Ďakujeme Vám za rozhovor 
a prajeme všetko dobré.

Ďakujem aj ja, a tiež ve-
rím, že sa budeme v najbliž-
ších mesiacoch osobne stre-
távať najmä spolu s občanmi 
Bánoviec, aby sme spoločne 
riešili problémy, ktoré ich trá-
pia. Verím, že nám to bude 
v tejto ťažkej dobe umožnené. 
Držme si spoločne palce. Že-
lám všetko dobré! 

redakcia

Predstavenie nového kandidáta na primátora
Vzhľadom na to, že nás tento rok na jeseň čakajú komunálne voľby, v tomto článku vám predstavíme 

nového kandidáta na primátora nášho mesta, Ing. Róberta Gašparíka. Rodák z Bánoviec je spoloč-
ným kandidátom politických strán Hlas-SD a Smer-SD.

PR článok - platená inzercia

SOM poslanec, mám názor... 
...na situáciu ohľadom Mestského FC Spartak Bánovce

Pamätám si, s  akou radosťou v  tvári 
zvykli odchádzať fanúšikovia Spartaku Bá-
novce z vyhratých ligových (či priateľských) 
zápasov. Veľmi rád by som takéto úsmevy 
na tvárach Bánovčanov videl po zápasoch 
aj tento rok. Dokonca by som sa rád na nie-
ktorý zo zápasov prišiel pozrieť. Môže sa 
však stať, že už veľa zápasov odohraných 
Spartakom neuvidím. Ak vôbec ešte ne-
jaký... Mrazí ma pri predstave, že zo štadió-
na nebudem počuť povzbudzujúce výkriky 
ani detský smiech. Že z neho nebudú od-
chádzať nadšení fanúšikovia. Že nebudem 
môcť prísť na ďalší zápas...

Žiaľ, činnosť a existencia futbalového 
klubu Spartak Bánovce je momentálne 
ohrozená. 

Je mnoho výdavkov, s  ktorými musí 
športový klub ako Spartak počítať. Nájom. 
Prevádzkovanie objektov. Energie. Organi-
zácia zápasov. Výjazdy na zápasy. Trénovanie 
začínajúcich futbalistov, dorastu i seniorov. 
Výdavky sú často nepomerné v porovnaní 
s príjmami. Pre FC Spartak v súčasnosti do-
slova likvidačné... Pred časom som písal o po-
trebe zrekonštruovať Mestskú športovú halu 

a ďalšie športoviská, ktoré nie sú v najlepšom 
stave. Dnes vidím, že budovy nie sú všetko, 
do čoho by bolo potrebné investovať. Ak 
chceme šport v meste, musíme podporovať 
aj samotné kluby v ich činnosti. Pozitívne je, 
že mnohé zo športových organizácií podpo-
ruje mesto dotáciami z rozpočtu. Kvôli covi-
dovému obdobiu však boli výrazne znížené.

Ja osobne obdivujem ľudí, ktorí dobro-
voľne a z vlastnej vôle venujú čas a energiu 
deťom. A obdivujem tých, ktorí to robia bez 
nároku na odmenu, prípadne za cenu, ktorá 
je iba drobným poďakovaním (mohli by sme 
povedať, že skoro až výsmechom ich profesie 
a odhodlania). Som si istý, že takto odhodla-
ných a obetavých ľudí musíme podporiť. Kto 
by inak vychovával naše deti k láske k špor-
tu, ako to má vo svojom motte FC Spartak: 
„...Naučme deti pozdraviť sa, uviazať si 
kopačky, milovať loptu a tešiť sa z futbalu.“
Tak veľa sa diskutuje o tom, ako presvedčiť 
mladú generáciu, aby všetok voľný čas netrá-
vila za počítačom. Nebolo by potom iro-
nické „poslať domov“ ešte aj tých mladých, 
ktorí sa rozhodli, že chcú čas tráviť aktívne? 
Na naše veľké potešenie totiž ich počet aj 

napriek pandémii začal stúpať. V roku 2019 
bolo súčasťou klubu 110 mladých futbalis-
tov. V tomto roku je v mládežníckych ka-
tegóriách vyše 200 zanietených a nádejných 
hráčov. V roku 2019 sme evidovali 6 mlá-
dežníckych kategórií. Dnes ich evidujeme 
11. V roku 2019 pôsobilo 7 mládežníckych 
trénerov. Aktuálne je ich 17. Úžasné! A my 
ich chceme „poslať domov“!? Odhlásiť A-
-tím zo IV. ligy? Aj to je totiž jedno z kraj-
ných a smutných riešení, ktoré FC Spartak 
predkladá v otvorenom liste mestskému 
zastupiteľstvu, keď žiada o  podporu pri 
existenčných problémoch. A existuje ešte 
krajnejšie riešenie. Zrušenie činnosti klu-
bu pred nastávajúcou sezónou 2022/2023, 
kedy klub oslávi svoje 90. výročie...

Verím, že na športe záleží. To bol môj 
hlavný dôvod, prečo som podal na posled-
nom MsZ poslanecký návrh na zvýšenie fi-
nančnej dotácie na činnosť Mestského FC 
Spartak – napriek kritickým poznámkam. 
Každý má svoje presvedčenia, ktoré podpo-
ruje, mne dáva zmysel podporovať šport 
a činnosť najväčšieho športového klubu 
v meste. Ján Kšiňan, poslanec MsZ
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na facebooku 

ZÁMERY mesta
MESTO BÁNOVCE NAD BEBRAVOU, Námestie 
Ľ. Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou, zverej-
ňuje ZÁMERY: prenechať majetok mesta do nájmu
obchodnou verejnou súťažou a vyhlasuje podľa § 9a 
ods. 9 v spojení s § 9a ods. 1 písm. a) zákona č. 138/1991 
Zb. o majetku obcí a podľa § 281 až § 288 zákona č. 
513/1991 Zb. Obchodného zákonníka dve obchodné 
verejné súťaže o najvhodnejší návrh na uzatvorenie 
nájomnej zmluvy,
 predmetom ktorej je nájom nebytového priesto-

ru nachádzajúceho sa na 1. nadzemnom podlaží v bu-
dove Domu služieb v Bánovciach nad Bebravou, Nám. 
Ľ. Štúra súp. č. 6, postavenej na C-KN parc. č. 7/1, za-
písanej na LV č. 1301, k. ú. Bánovce nad Bebravou, 
o celkovej ploche 32,5 m2 (bývalá kancelária Radio-
NET s.r.o.).
 predmetom ktorej je nájom nebytového priesto-

ru nachádzajúceho sa na 1. nadzemnom podlaží v bu-
dove Domu služieb v Bánovciach nad Bebravou, Nám. 
Ľ. Štúra súp. č. 6, postavenej na C-KN parc. č. 7/1, zapí-
sanej na LV č. 1301, k. ú. Bánovce nad Bebravou, o cel-
kovej ploche 218,42 m2 (bývalá diskotéka YAKUZA).

Vyhlásenie a podmienky obchodnej verejnej súťaže 
sú zverejnené na úradnej tabuli Mesta Bánovce nad 
Bebravou a webovej stránke: https://uradnatabula.ba-
novce.sk/, záložka Verejná obchodná súťaž. 

ŠK Podhoran Krásna Ves Vás srdečne pozýva 
na TANEČNÚ ZÁBAVU - Majáles, ktorá sa bude ko-
nať dňa 28. mája o 20.00 h v kultúrnom dome v Krásnej 
Vsi. Do tanca bude hrať hudobná skupina BARONI. 
Vstupné je 10 eur (limitovaný počet). V cene vstupen-
ky je kotlíkový guláš, občerstvenie na stole, minerálka. 
Pripravená je bohatá tombola.

Kosenie 
v meste začalo

Kosenie verejných plôch 
v meste bude ako po minu-
lé roky zabezpečené dvomi 
skupinami koscov. Pracov-
níci mesta v  poslednom 
aprílovom týždni pokosili 
mestský park, aby bol pri-
pravený pre návštevníkov 
i kultúrne podujatia. V pr-
vom májovom týždni sa za-
čala kosiť lokalita od ulice 
9. mája smerom do Kanady. 

V nasledujúcich týždňoch 
sú v  harmonograme po-
stupne naplánované ulice 
na sídlisku Stred, koncom 
mája sídlisko Sever. Súbež-
ne od začiatku mesiaca máj 
kosia pracovníci spoloč-
nosti Tedos sídlisko Dub-
nička. Začalo sa ulicou J. C. 
Hronského. Harmonogram 
sa prispôsobuje v závislosti 
od počasia.  Oznam MsÚ

Poznávací zájazd 
do Kremnice a Juniáles

Výbor základnej orga-
nizácie Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých 
č.  3 v  Bánovciach nad 
Bebravou Vás pozýva v so-
botu 4. júna 2022 odchod:
8.30  h bývalá pošta sídl. 
Dubnička, 8.45 h zástavka 
SAD pred poliklinikou. 

Zároveň Vás výbor ZO 
SZZP č. 3 pozýva 25. júna
na  Juniáles so začiatkom 
o  15.00 h v  spoločenskej 

sále MsKS na sídl. Sever. 
Do  tanca a  na  počúvanie 
hrá skupina DUO s Máriou 
Baginovou.

Záväzne prihlasovať 
(so zaplatením) na  výlet 
do  Kremnice a  vstupenky 
na Juniáles si zaistite v kance-
lárii SZZP v priestoroch bý-
valej SPŠS (vchod od mest-
ského parku) v pracovných 
dňoch od 11.00-14.30 h, tel. 
0904 487 991.  (r)

Mesto Bánovce nad Bebra-
vou prichádza s novou služ-
bou pre domácnosti. Zvyšky 
jedlých olejov z kuchyne bude 
okrem zberného dvora možné 
vložiť priamo do špeciálnych 
nádob na  vopred určených 
zberných miestach. 

Nádoby na zber použitých 
jedlých olejov a tukov sú še-
dej farby s obsahom 120 litrov 
označené nálepkou. Nádoby 
sú rozmiestňované postupne 
od pondelka 2. mája 2022. Od-
voz uvedeného odpadu bude 
minimálne raz za mesiac.

V záujme zachovania čis-
toty okolia, žiadame občanov, 
aby do zbernej nádoby vkla-
dali olej:
 v  čistom uzatvárateľnom 
obale, napr. PET fľaši; 
 maximálne v  10 litrovej 
fľaši; 

 v riadne uzavretom, neprie-
pustnom a  neporušenom 
obale, aby obsah nevytekal. 

Zber zavádza mesto s cie-
ľom vyjsť v ústrety občanom 
a zabezpečiť správne nakla-
danie s olejom, ktorý je mož-
né ďalej spracovať a zhodno-
tiť. Žiadame preto občanov, 
aby nevhadzovali do šedých 
nádob iný odpad. Došlo by 
tak k znehodnoteniu obsahu 
nádoby. 

Veríme, že dostupnejšie 
nádoby na zber jedlých ole-
jov zároveň pomôžu riešiť 
problém zanášania verej-
nej kanalizácie a  domácich 
žúmp. Ak vylievate použi-
tý kuchynský olej do drezu 
alebo záchodovej misy, olej 
v  potrubí tuhne a  nabaľuje 
na seba ďalšie nečistoty. Zá-
roveň mastný tukový film 

spôsobuje zahnívanie a ďal-
šie znečistenie vody a pôdy. 

Kuchynský olej, ktorý 
zostane napríklad po vyprá-
žaní, odporúčame nechať vy-
chladnúť a odstrániť z neho 
veľké zvyšky (kúsky jedla, 
kostí, kože...), ideálne sce-
diť a následne zliať do čistej 
a uzatvárateľnej nádoby.

Nádoby na zber olejov sú 
rozmiestnené na uliciach: J. 
Matušku č. 770, K priehra-
de č. 788, Husitská (stará) č. 
1231, Rastislavova č. 1299, A. 
Dubčeka č. 1251, J. C. Hron-
ského č. 1327, Matice sloven-
skej č. 1261, Slatinská č. 1332, 
Žitná 1484, Trenčianska ces-
ta č. 597, Sládkovičova č. 182 
a č. 183, ul. 5. apríla č. 181, 
Svätoplukova č. 1240, Ci-
bislávska č. 1025, Hollého č. 
1172, Strážovská č. 1171, ul. 

9. mája č. 592 a v mestských 
častiach: Horné Ozorovce – 
pri parčíku, pri KD, stojisko 
pri č. 26; Dolné Ozorovce 
– ul. Ozorovská hlavná pri 
KD, Ozorovská nová č. 1503, 
Hrežďovská č. 800, Inovecká 
č. 973; Malé Chlievany – pri 
KD; Biskupice – č. 89 a č. 148 
pri potravinách.

Tlačová správa mesta

Zber použitého kuchynského 
oleja dostupnejší

Aprílové mestské zastupiteľstvo 
V  predošlom čísle sme 

stručne informovali o mest-
skom zastupiteľstve, ktoré sa 
konalo posledný aprílový týž-
deň v MsKS. Poslanci mesta 
schvaľovali záverečný účet 
mesta za rok 2021, navrho-
vané zmeny rozpočtu na rok 
2022, viaceré informatívne 
správy, opätovne sa rozobe-
rali aj zmluvy medzi mestom 
a  spoločnosťami TEDOS, 
s.r.o. a Byttherm, s.r.o. Zele-
nú dostala ZUŠ D. Kardoša, 
ktorej bola schválená žiadosť 
o zriadenie elokovaného pra-
coviska v  obci Nitrica, ako 
aj Zmluva o budúcej zmluve 
o združení finančných pro-
striedkov na  vybudovanie 
rozhľadne Baske.

Na začiatku mestského za-
stupiteľstva vystúpil Richard 
Pavlikovský, ktorý predstavil 
plány a  vízie mestského ho-
kejového klubu. K tejto téme 
sa čoskoro vrátime, nakoľko 
bánovský hokej čakajú zmeny 
vo vedení. Následne poslanci 
pokračovali podľa plánované-
ho programu materiálom Ná-
vrh Záverečného účtu mesta 
za  rok 2021. Vedúca finanč-
ného odboru Eva Straňáková 
prítomným vysvetlila obsah 
záverečného účtu za rok 2021 
a dosiahnutý prebytok hospo-
dárenia: „Výsledok hospodárenia 
mesta Bánovce nad Bebravou 
k 31. decembru 2021 dosiahol 
prebytok hospodárenia vo výške 
takmer 1,2 mil. eur. Prebytok bol 
dosiahnutý predovšetkým úspo-
rou na bežných výdavkoch, a to 
proporcionálne takmer vo všet-
kých podprogramoch rozpočtu 
mesta. Najväčšia úspora bola 
dosiahnutá v oblasti mzdových 
výdavkov pri zabezpečovaní 

originálnych kompetencií mes-
ta – a to v oblasti administra-
tívy, opatrovateľskej služby, ale 
aj preddavkových organizácií 
na úseku školstva, a to vplyvom 
pretrvávajúcej pandémie. Tým, 
že veľké množstvo zamestnan-
cov čerpalo pandemické PN-ky 
a tieto boli vyplácané Sociálnou 
poisťovňou, vznikal priestor 
na úsporu mzdových nákladov 
u zamestnávateľa. K najväčšej 
úspore došlo v  období začiat-
kom roka 2021, kedy mater-
ské školy boli mimo prevádzky 
úplne alebo fungovali len v ob-
medzenom režime. Týmto sa 
znížila miera dofinancovania 
materských škôl zo strany mes-
ta. K nemalej úspore došlo aj 
v oblasti nakladania s odpadmi, 
kde po viacerých rokoch po sebe 
sme odpadové hospodárstvo ne-
dofinancovali z  iných zdrojov 
mesta.” Čo sa týka stavu ban-
kových úverov a zostatku dlhu 
z realizovanej komplexnej re-
konštrukcie miestnych komu-
nikácií v roku 2018 bolo v roku 
2021 splatených približne 400 
tis. eur. Zároveň však pribudli 
mestu nové záväzky krátko-
dobého, resp. strednodobého 
charakteru, ktoré vznikli z no-
vovzniknutých zmlúv a  roz-
hodnutí. Vedúca finančného 
odboru upozornila najmä 
na obozretnosť na výdavkovej 
strane rozpočtu mesta, nakoľko 
je možné, že nemusí byť napl-
nený výnos z podielovej dane 

podľa očakávaní MF SR. Záve-
rečný účet mesta za rok 2021 
bol jednohlasne schválený.

Prerokované a  schválené 
boli viaceré informatívne sprá-
vy a doplnky k všeobecne zá-
väzným nariadeniam. Najdlh-
šiu diskusiu vyvolal predložený 
návrh rozpočtového opatrenia 
poslanca Jána Kšiňana na dofi-
nancovanie Mestského futbalo-
vého klubu SPARTAK v sume 
15  000 eur. Uvedená suma 
mala byť presunutá z pôvod-
ne rozpočtovaných prostried-
kov na  rekonštrukciu múru 
na miestnom cintoríne. V dis-
kusii sa spomenula koncepcia 
financovania športu, problémy 
financovania bežných výdav-
kov v  rozpočte mesta, ale aj 
podpora mládeže a športu. Ku 
konsenzu nedošlo, a  tak po-
slanci rozhodli svojím hlasova-
ním, ktorým navýšenie rozpoč-
tu futbalovému klubu nebolo 
schválené. Uznesenie ako re-
akciu vedenia MFC Spartak 
k neschváleniu dotácie nájdete 
v tomto čísle na 6. strane. 

Z rezervného fondu mes-
ta poslanci schválili finančné 
prostriedky v sume 9 000 eur 
na vybudovanie urnových miest 
na cintorínoch v Biskupiciach 
a  Bánovciach nad Bebravou. 
Jednalo by sa o  vybudovanie 
24 urnových miest na cintoríne 
v Biskupiciach a 44-45 urno-
vých miest na novom cintoríne 
v  Bánovciach nad Bebravou. 
Bola schválená aj oprava strechy 
na bytovom dome M 90 na ul. 
K Zornici a oprava časti strechy 
na budovách bývalého „Zornic-
kého učilišťa“. Poslanci schválili 
aj Zmluvu o  budúcej zmluve 
o  združení fin. prostriedkov 
na  vybudovanie rozhľadne 

Baske a žiadosť ZŠ Gorazdova 
o súhlas s vybudovaním stojiska 
na bicykle. Z rezervného fondu 
mesta boli ďalej schválené aj 
finančné prostriedky na rekon-
štrukciu mosta na Svätopluko-
vej ulici a dokončenie opravy 
cesty na tejto ulici po kruhový 
objazd na Trenčianskej ceste.

Na otázky poslancov odpo-
vedal aj riaditeľ Základnej ume-
leckej školy Dezidera Kardoša, 
ktorá podala žiadosť o súhlas so 
zriadením elokovaného praco-
viska v obci Nitrica v termíne 
od 1. septembra 2022. Poslanci 
diskutovali o možných rizikách 
zriadenia takéhoto pracoviska. 
Riaditeľ Silvester Lavrík však 
tvrdil, že je to dnes bežný trend 
a tento krok by nemal viesť k na-
výšeniu rozpočtu ZUŠ, práve 
naopak má podľa neho pomôcť 
udržať kvalifikovaného pedagó-
ga aj pre naše deti. Žiadosť ZUŠ 
bola nakoniec schválená.

Medzi interpeláciami po-
slancov a v diskusii rezonova-
la najviac téma čistenia mesta. 
Drobný neporiadok a menšie 
nelegálne skládky tvoria však 
vždy niektorí nezodpovední ob-
čania mesta. Podľa primátorky 
Rudolfy Novotnej mesto bude aj 
naďalej vyvíjať úsilie v preven-
cii, ale aj v represívnych opat-
reniach. Ani po takmer osem-
hodinovom rokovaní poslancov 
neboli vyriešené všetky otázky, 
a tak sa s nimi stretneme určite 
aj na ďalšom mestskom zastu-
piteľstve pred letnými prázd-
ninami. Celý priebeh zastupi-
teľstva a obsah schvaľovaných 
materiálov nájdete na stránke 
mesta, www.banovce.sk v sekcii 
Samospráva – Mestské zastupi-
teľstvo - uznesenia, zápisnice, 
záznamy.  (lk)
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Stavanie mája v MŠ na ul. Radlinského Deň Zeme 
v PrimulkeBývalo dobrým zvykom, 

že v noci na 1. mája sa ozýva-
li spevy, buchot sekier a kla-
dív. To mládenci stavali máje. 
Najprv jeden pre všetkých 
uprostred dediny, a  potom 
jeden druhému pomáhali 
pred domami svojich dievčat. 
Vysoký máj bol jasný dôkaz 
lásky. Nám v MŠ na ul. Rad-
linského priniesli máj chlapci 
z detského folklórneho krúž-
ku „Ružička“ už vo štvrtok 

28. apríla. Dievčatá z  toho 
istého krúžku naň priviazali 
farebné stužky a šuhaji máj 

zasadili uprostred školského 
dvora. Potom, akože ináč, si 
spoločne pod tým májom 

aj zatancovali. Tento strom 
ako symbol života a  lásky si 
naši predkovia uctievali veľ-
mi dávno, keď sa mesiac máj 
volal starosloviensky „Tra-
veň“ a stromy si umiestňovali 
pred domy na ochranu pred 
zlými silami a  chorobami. 
Nám tento náš bude pripo-
mínať po celý mesiac, že máj 
je symbolom života a lásky.
  Jarmila Gerbelová, vedúca 
DFK Ružička pri MŠ Radlinského

Deti v  Materskej škole 
Primulka, na ulici Hollého, 
oslavovali Deň Zeme. Boli 
pre ne pripravené jednotlivé 
stanovištia, kde sa edukač-
nou a hravou formou oboz-
námili s  významom tohto 
sviatku. Učiteľky materskej 
školy pripravili  sedem sta-
novíšť. Na  nich deti plnili 
úlohy, pomocou ktorých 
sa oboznámili, ako sa starať 
o našu planétu. Učili sa, ako 
správne separovať odpad, 
spoločne vyčistili rybník, za-
sadili kvety. Na ceste lesom 
v Primulke našli stopy a v les-
nom domčeku  ich priraďo-

vali k jednotlivým zvieratám. 
Na ďalšom stanovišti boli ob-
rázky zvierat, lúčnych a hor-
ských kvetov, ktoré priraďo-
vali  do  prostredia, v  akom 
sa nachádzajú v prírode. Po-
tom si pomocou známej hry 
puzzle vytvorili zemeguľu. 
Na záver dostali deti za svo-
ju snahu a súťaživosť diplo-
my a sladkú odmenu. Oslava 
Dňa Zeme bola ukončená 
detskou diskotékou. A  pre 
pani riaditeľku a kolektív uči-
teliek MŠ Primulka na ulici 
Hollého bola odmenou ra-
dosť detí z pekne prežitého 
dňa.  MŠ Primulka

Výsledky okresných kôl 
v minifutbale a bedmintone

Centrum voľného času 
v Bánovciach nad Bebravou 
zorganizovalo vo  štvrtok 
28. apríla okresné kolo v mi-
nifutbale najmenších žiakov 
a žiačok I. stupňa ZŠ McDo-
nald`s Cup. Okresné kolo sa 
odohralo na multifunkčnom 
ihrisku s umelou trávou v are-
áli MFC Spartak. Bola to sú-
ťaž koedukovaných družstiev, 
t.j. na ihrisku počas celého zá-
pasu muselo byť zúčastnené 
jedno dievča v každom druž-
stve. Systém tejto súťaže bol 
turnajový. Zúčastnené školy 
ZŠ Gorazdova, ZŠ Duklian-
ska, ZŠ Partizánska, ZŠ Ko-
menského a ZŠ s MŠ Uhro-
vec odohrali okresné kolo 
systémom každý s  každým. 
Dokopy sa do okresného kola 
zapojilo 51 dievčat a chlapcov 
z piatich ZŠ v okrese Bánovce 
n. B. Po odohraní všetkých 

vzájomných zápasov bolo 
celkové poradia okresného 
kola nasledovné:

C e l k o v é  p o r a d i e : 
1.  miesto: ZŠ  Gorazdo-
va (12b) 13:0, 2. miesto: 
ZŠ  Duklianska (9b) 9:4, 3. 
miesto: ZŠ Partizánska (6b) 
10:5, 4. miesto: ZŠ Komen-
ského (3b) 8:16, 5.  miesto: 
ZŠ s MŠ Uhrovec (0b) 4:19. 
Víťaznému družstvu zo 
ZŠ Gorazdova, ktoré postúpi-
lo do krajského kola, ktoré sa 
uskutoční 12. mája v  Trenčí-
ne srdečne blahoželáme! 

V telocvičniach na ZŠ Ko-
menského a  ZŠ  Gorazdova 
prebehlo v piatok 29. apríla 
okresné kolo v  bedmintone 
žiakov a žiačok ZŠ. Organizá-
torom tohto okresného kola 
bolo Centrum voľného času 
v Bánovciach nad Bebravou. 
V kategórii žiakov sa predsta-

vili chlapci zo ZŠ Komenské-
ho, ZŠ Partizánska a ZŠ Go-
razdova, v kategórii žiačok to 
boli dievčatá zo ZŠ Duklian-
ska, ZŠ Partizánska, ZŠ Go-
razdova a  ZŠ  Komenského. 
Spolu sa tohto okresného 
kola zúčastnilo 10  dievčat 
a  9  chlapcov zo štyroch 
ZŠ  v  okrese Bánovce n. B. 
Po odohraní všetkých zápasov 
žiakov a žiačok bolo celkové 
umiestnenie na prvých troch 
miestach nasledovné: Žiač-
ky: 1. miesto: ZŠ Partizánska, 
2.  miesto: ZŠ  Komenského, 
3.  miesto: ZŠ  Gorazdova. 
Žiaci: 1. miesto: ZŠ  Goraz-
dova, 2. miesto: ZŠ Partizán-
ska, 3. mesto: ZŠ Komenské-
ho. Víťazom, ktorí postúpili 
do  krajského kola, ktoré sa 
uskutoční 8. júna v Trenčíne 
srdečne blahoželáme! 

Milan Kráľ

Muzeta si domov odniesla ďalšie ocenenia
S  uvoľnením opatrení 

a  povolením organizovať 
hromadné podujatia bez 
obmedzení sa aj s  tanečný-
mi súťažami roztrhlo vrece. 
A  preto  na  krajskom kole 
súťaže Deň Tanca v Dubni-
ci nad Váhom dňa 23. aprí-
la nesmelo, samozrejme, 
chýbať ani Tanečné štúdio 
Muzeta. Pohľad na  javisko 
vyvolal u všetkých taneční-
kov chemickú reakciu a prí-
chodom  nových tanečných 
skupín sa dom kultúry viac 
a  viac napĺňal endorfín-
mi. Na  javisku so svetlami 
krásne vynikli všetky farby 
a  flitre. A Muzeta zažiarila 

nasledovne: 1. miesto zís-
kali choreografie Fly, Girls 
Power, Rain On Me, V Stre-
de Oka Hurikánu, Las Fla-

mencas a sóla Alexa Bagina 
– Heal a Tamary Antalovej 
But Your Love Was Unmo-
ved. Na  2. mieste skončili 

choreografie Vitajte V  Pa-
ríži, Mermaid Party, Sym-
phony, Swing Night, sólo 
Kataríny Masárovej – Dance 
With Me a sólo Karolíny Ja-
kubovej s názvom You Got It 
In You. Z našich detí máme 
veľkú radosť a všetkým sr-
dečne gratulujeme! Taneč-
níkov, ktorí sa umiestnili 
na  prvom mieste 10. mája 
čaká celoslovenské kolo 
v  Žiari nad Hronom. Mô-
žete na nich myslieť a držať 
palce. Atmosféru vám určite 
priblížia fotky a videá na na-
šej Facebookovej stránke 
alebo na webe www.muzeta.
sk.  Tamara Antalová
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Poďakovanie 
Úprimne ďakujeme všetkým príbuzným, susedom 
a priateľom, ktorí sa prišli rozlúčiť s našou dcérou, ses-
trou a tetou Lenkou Valjentovou, ktorá nás tichúčko 
opustila dňa 25. apríla 2022 vo veku 42 rokov. Srdečne 
ďakujeme aj opatrovateľkám p. Garajovej, Kováčikovej 
a Kosíkovej. Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy 
sústrasti.  Smútiaca rodina

Štefan Lech *1940
Emília Geletová, rod. Jánošíková *1948

Opustili nás

 Spoločenská kronika

Pre vás, ktorí chcete vedieť, ako pokračuje príbeh z Bá-
novských novín číslo 12 

„Počúvaj Zuzi, nezdá sa ti ten môj chlap divný? 
V piatok prišiel navoňaný a s ružami. S ružami!! Chá-

peš?? V živote mi nekúpil ruže! Ba, raz, keď sme spolu ešte 
len chodili. Chápeš? No načo? Drahé sú a nič to nevydrží. 
O tri dni budú v koši. Aj voňavú sviečku zapálil! Ja som bola 
v takom šoku! Splietal niečo o nejakom vtákovi a o kvap-
kách dažďa. Normálne som sa o neho bála. A tak som si ho 
teda trochu pritúlila... hovorím si, veď je piatok - upracem 
až zajtra, navarené ešte zostalo zo včera... halušky a perkelt. 
A v sobotu zase musím niečo... a navarím viac, nech zostane 
aj na nedeľu, nech mám aspoň jeden deň pokoj... upečiem 
narýchlo len bublaninu, veď čo budem stále vypekať, vyvárať. 
Aj ty varíš každý deň? Mne by to ani nevadilo, ale ten nechce 
cestoviny, henten zase nechce zemiaky... dcéra má nejakú 
diétu, tá zase teraz neje mäso. No katastrofa! Chcela som ešte 
žehliť - pri Televíznych novinách... vieš, to mi tak lepšie ide – 
adrenalín na maxime, tak piglujem – jedna radosť! Najhoršie 
je začať, a potom by som požehlila aj celému vchodu... a keď 
som si predstavila, že nemám ešte umyté všetky okná... a ty si 
už umývala? Aj sadiť sa už bude musieť... len aby napršalo... 
na budúci týždeň musím ísť ku kaderníčke, pozri aké mám 
tie vlasy už nemožné... a ty ku ktorej chodíš? Ja neviem, kedy 
sa už konečne trochu zastavím – stále niečo, stále, stále. A ten 
môj chlap, že poďme na wellness pobyt!!

Hovorím ti - divný je. To má asi následky po tej korone... 
čo myslíš?“

Aj vy ste zvedaví, ako to vlastne celé je?
Nabudúce sa to rozuzlí.   (zb)

Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

kultúra, spoločnosť 5

Cenou Kultúrna pamiatka roka Fénix,
sa môže pýšiť hrad Uhrovec a celý náš okres
za vysoko odborný a profe-
sionálny prístup pri záchra-
ne, sanácii a  sprístupnení 
hradných ruín, najmä hos-
podárskej budovy hradu. 

Text z  diplomu, ktorý 
sme si spolu so soškou Fénix 
v kaštieli Kubínyi prevzali, 
nás zaväzuje v  pokračova-
ní prác na  hrade Uhrovec 
spôsobom, ktorý nastavenú 
latku kvality udrží vysoko. 
Je to pre nás veľká podpora 
a  zároveň výzva, aby sme 
získané financie využili čo 
najefektívnejšie. Jednou 
z priorít tohtoročných prác 
na  hrade Uhrovec budú aj 
práce na renesančnom riza-
lite, ktorý organicky susedí 
s hlavnou palácovou budo-
vou. Práve do obnovy skry-

tej strechy na severnom pa-
láci by sme chceli investovať 
finančnú časť ocenenia.

Pre verejnosť bola prí-
ťažlivou hlasovacia súťaž, 
ktorá mala určiť víťaza Kul-
túrnej pamiatky roka - Fé-
nix z jej pohľadu. Tam môže 
byť rozhodujúcim činiteľom 
úspechu spomenutý lokál-
patriotizmus, a tiež zvolená 
stratégia zástupcu súťažiacej 
pamiatky. Tí, ktorí ste nás 
hlasovaním podporili už za-
iste viete, že cenu verejnosti 
získala pamiatka - Neogo-
tický kaštieľ Esterházyovcov 
v Galante. Ich zisk v hlasova-
ní bol dvojnásobkom nášho 
a obsadili sme „len“ druhé 
miesto. Rozdiel v zisku hla-
sov medzi hradom Uhrovec 
a nasledujúcimi pamiatkami 

bol ale ešte výraznejší. Bez 
nejakej premyslenej straté-
gie, nechávajúc hlasovanie 
na vôli priaznivcov, tí doká-
zali, že pamiatka a  jej oce-
nenie patrí celému regiónu. 
Pričom však, nerozhoduje 
geografická či demografic-
ká kvantita regiónu. Najviac 
zaváži kvalita vzťahu pa-

miatka - návštevník v ňom. 
Potvrdilo sa, že našu prácu 
na hrade sledujete, vnímate 
nás prevažne pozitívne a pre 
súčasnosť a do budúcnosti 
tvoríme veľmi pevný tím. 
Za  čo vám srdečne ďaku-
jeme. A  tešíme sa na  vašu 
návštevu a  na  spoluprácu 
s vami.  Dušan Koniar

Dokončenie z 1. strany >>

Čítame s Osmijankom 
V rámci projektu ,,Kniž-

nica otvorená pre všetkých“, 
ktorý podporil Fond na pod-
poru umenia sa konali dňa 
29. apríla v Mestskej knižni-
ci Ľ. Štúra tvorivé dielne pre 
malých a veľkých v spoluprá-
ci s neziskovou organizáciou 
Osmijanko. Podujatie viedla 
riaditeľka Osmijanka n.o. Mi-
roslava Biznárová a Ľudmila 
Hrdináková, ktorá spolupra-
cuje pri tvorbe otázok do sú-
ťaží. Hlavnou témou podu-
jatia bol strach a  hrdinstvo 
z knihy od Roalda Dahla Min-
pinkovia. Je to príbeh o ma-
ličkých ľudských bytostiach, 

ktoré žijú vo svojich útulných 
obydliach v korunách starých 
stromov a vozia sa z miesta 
na miesto na krídlach vtáči-
kov. Zísť dolu na zem je pre 
nich nebezpečné, lebo v  lese 

číha strašný netvor, chrlia-
ci oheň. Malý Billy – zveda-
vý, a  tak trochu neposlušný 
chlapec - zbaví les netvora 
a dostane od minpinkov takú 
odmenu, akú nedostalo ešte 

žiadne dieťa na svete. Počas 
čítania knihy sme riešili čo by 
mohlo v danej situácii nastať, 
a ako by sme si predstavovali 
pokračovanie danej situácie. 
Čítanie bolo spojené s  lite-
rárno-hudobno-výtvarnými 
aktivitami a prvkami tvorivej 
dramatiky. Odprezentovaný 
bol aj život a  diela Roalda 
Dahla. Všetci zúčastnení si 
z akcie odniesli veľa zážitkov 
a  vedomostí, ktoré využijú 
vo svojom pracovnom i osob-
nom živote. 

Jarmila Mikulová, 
 vedúca MsKĽŠ

Jarný bánovský jarmok a stavanie mája
Veľmi dlhá pauza od rôznych tra-

dičných podujatí, na ktoré sme boli 
zvyknutí sa snáď skončila. Svedčí 
o tom aj Jarný bánovský jarmok, kto-
rý sa tešil veľmi bohatej návštevnosti. 
Nielen Bánovčania si mohli opäť od-
dýchnuť počas dvojdňového pestrého 
programu, počas ktorého bolo na pó-
diu vidieť tanečníkov a hudobníkov 
od tých najmenších po tých najskú-
senejších. Tradičný aprílový dátum 
však organizátori zmenili a rozhodli 
sa tento rok spojiť jarmok so stava-
ním mája. Námestie sa zaplnilo, no 
nebolo to iba o stánkoch, rôznoro-
dom sortimente a rôznych vystúpe-
niach, ale najmä o  spoločenskom 
vyžití. Mnohým z nás chýbal najmä 
ľudský kontakt s priateľmi, či známy-
mi. Každý z nás pri prechádzke jar-
močným námestím určite stretol nie-
koho, s kým nebol veľmi dlhú dobu. 
Sobotné dopoludnie sa začalo fol-
klórom a tradíciami. Prítomným sa 
prišla za mesto prihovoriť a popriať 
dobrú zábavu aj viceprimátorka náš-

ho mesta Mária Hajšová. Návštevníci 
sa sústreďovali najmä pred pódiom, 
kde bol pripravený pre všetkých na-
ozaj pestrý kultúrny program. V mi-
nulom čísle sme spomenuli všetkých 
účinkujúcich, no medzi vystupujúci-
mi nechýbali ani deti zo Základnej 
umeleckej školy Dezidera Kardoša 
účinkujúce v  zoskupení Motorové 

pľúca pod vedením Martina Petáka 
a svoje tanečné vystúpenie predviedli 
aj deti z komunitného centra - Dan-
ce Saskia. Slávnostné stavanie mája 
zabezpečili hasiči z dobrovoľného ha-
sičského zboru Žitná-Radiša za hu-
dobného doprovodu bánovských fol-
kloristov. Text: redakcia

Foto: Miriam Kiripolská

Folklór spája generácie
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Dorastenky 
doma víťazne

HK Sokol Bánovce nad Bebravou 
HK Junior Močenok 30:24 (16:9)

Dorastenecké druž-
stvo nášho hádzanárskeho 
klubu sa v nedeľu prvého 
mája predstavilo na domá-
cej palubovke proti roves-
níčkam z Močenka. Úvod 
stretnutia zachytili lepšie 
naše dievčatá, ktoré sa po-
stupne začali súperovi gó-
lovo vzďaľovať. Najmä vďa-
ka pasáži medzi 12. až 25. 
minútou, ktorú vyhrali 8:1. 
V rozhodujúcich chvíľach 
stretnutia, družstvo viace-
rými vydarenými zákrokmi 
podržala brankárka Miku-
šová a  aj preto zverenky-
ne trénerky Paulovičovej 

odchádzali na  prestávku 
s  pohodlným 7-gólovým 
náskokom. Hostky síce 
v druhom dejstve pomaly 
z nášho náskoku ukrajova-
li, no víťazstvo, ktoré malo 
po  60 minútach podobu 
30:24, si hráčky Sokola už 
s prehľadom ustrážili.

Zostava a  góly Báno-
viec:  Mikušová, Vališová, 
Melcerová - Líšková 6/1, 
Krížová 7, Beňová 3, Aujes-
ká 10/2, Plachá 2, Stepien, 
Chocholatá, Križanová 2, 
T. Nagyová, Rumlerová. 
Trénerka: N. Paulovičová. 

(jm, aj)

PROefekt pretekal 
vo Voderadoch

Prvú májovú nedeľu sa 
cyklisti z klubu PROefekt 
team Bánovce zúčastni-
li pretekov pod názvom 
Memoriál Jána Koniareka, 
ktorý sa konal v obci Vo-
derady. Okruh bol situo-
vaný v areáli priemyselné-
ho parku, aj keď sa zdalo, 
že je to jednoduchý okruh, 
vietor bol celé preteky veľ-
mi nepríjemný. Na trať sa 
postavilo päť pretekárov, 
Samuel Mikula, Denis 
Porubčan, Patrik Taras, 
Tomáš Škvarenia a Matúš 
Kolembus. Mali sme za-
stúpenie v dvoch kategó-
riách, deti od 10-14 rokov 
a  kadet. Prvú kategóriu 
vyhral Patrik Taras, ve-

ríme, že víťazstvo mu 
pomôže dobre sa naladiť 
na ďalšie preteky a bude sa 
mu ďalej dariť podľa jeho 
predstáv. V kategórii ka-
det sme mali zastúpenie 
vďaka Matúšovi Kolem-
busovi, ktorý absolvoval 
svoje prvé preteky. Aj keď 
kategória bola zastúpená 
slabšie, Matúš svoje prvé 
preteky vyhral, a  tiež ve-
ríme, že úspech ktorý do-
siahol ho posunie vpred. 
Všetkým našim preteká-
rom ďakujeme za  dobrú 
reprezentáciu klubu. Opäť 
sa potvrdilo, že venovať sa 
mládeži v  našom meste 
má veľký zmysel. 

R. Porubčan, J. Karas

„Poď sa hýbať“ na turnaji v Trenčíne
Hádzanársky klub Sokol 

Bánovce nad Bebravou dis-
ponuje piatimi súťažnými 
kategóriami. Sú to družstvá 
žien, dorasteniek, starších 
žiačok, mladších žiačok 
a prípravky. Popritom však, 
v spolupráci so základnými 
školami na ulici Komenského 
a Duklianska, funguje pohy-
bový krúžok „Poď sa hýbať“ 
a práve deti z  tohto krúžku 
si mohli v rámci dvoch ka-
tegórií (1. - 2. a 3. - 4. roč-
ník) zmerať sily so svojimi 
rovesníkmi v  kraji z  iných 
základných škôl na  turnaji 

v minihádzanej, ktorého or-
ganizátorom bolo v  piatok 
29. apríla v trenčianskej špor-

tovej hale Regionálne cen-
trum hádzanej v  Považskej 
Bystrici. Deti získavali hernú 

prax, bojovali o každú loptu 
a tešili sa z každého úspechu 
počas turnaja. Víťazmi boli 
všetky deti, ktoré sa rozhodli 
v ten deň športovať. Ich úsilie 
vynakladané každý týždeň 
na  krúžku „Poď sa hýbať“ 
prináša ovocie. Vedeniu 
oboch základných škôl ďaku-
jeme za ústretovosť nielen pri 
uvoľnení svojich žiačok z vy-
učovacieho procesu v daný 
deň, ale aj za ich podporu pri 
činnosti samotného krúžku 
počas celého školského roku.

HK Sokol 
 Bánovce nad Bebravou

1. kolo Západoslovenského pohára
V soboru 23. apríla sa v Nesvadoch 

uskutočnilo 1. kolo Západoslovenského 
pohára detí do 11 rokov. Na súťaž cestova-
lo 19 našich karatistov, spoločne priviezli 
27 medailí - 5 zlatých, 8  strieborných 
a  14 bronzových. Výsledky: 1.  miesto 
- Dávid Beňo - kata starší chlapci, Na-
tália Bežáková - kata dievčatá 8-9 rokov, 
Bianka Burzová - kata st. žiačky, Adela 
Bežáková - kata dievčatá 6-7 rokov, Bian-
ka Burzová - kumite st. žiačky do 35 kg, 
2.  miesto – Adela Bežáková - kumite 
dievčatá do 24 kg, Alena Bežáková - kata 
st. žiačky, Artur Karaba – kata st. žiaci, 
Peter Kotlárik - kumite chlapci 8-9 rokov 
do 30 kg, Peter Kotlárik - kata chlapci 8-9 
rokov, Miriam Manová - kata dievčatá, 
Adam Paulík - kumite chlapci 8-9 rokov 
do 26 kg začiatočníci, Xylia Periarce – ku-

mite dievčatá 8-9 rokov do 32 kg začia-
točníčky, 3. miesto - Dávid Beňo - kumite 
st. chlapci do 40 kg, Alena Bežáková - ku-
mite st. žiačky do 35 kg, Viktória Chu-
dá - kata st. dorastenky, Viktória Chudá 
- kumite st. dorastenky +54 kg, Artur 
Karaba – kumite st. žiaci do 40 kg, Jakub 
Majdiak – kumite st. žiaci do 55 kg, Ja-
kub Majdiak – kata st. žiaci, Miriam Ma-

nová - kumite dievčatá do 24 kg, Emma 
Melišová - kumite dievčatá 8-9 rokov 
do 27 kg začiatočníčky, Karolína Mokrá-
ňová - kumite juniorky do 48 kg, Matej 
Nižník - kata chlapci začiatočníci, Matej 
Nižník - kumite chlapci +30 kg, Anastá-
zia Rečková - kumite dievčatá 8-9 rokov 
do 32 kg, Alexandra Rečková - kumite st. 
žiačky +40 kg.  (pb)

Majstrovstvá Slovenska v Bánovciach
Mestská športová hala 

v Bánovciach nad Bebra-
vou bola v sobotu 30. aprí-
la po  dlhšom čase opäť 
dejiskom Majstrovstiev 
Slovenska v zápasení. Viac 
ako 150 mladších žiakov 
a žiačok z 24 družstiev zo 
Slovenska si zmeralo sily 
v zápasení voľným štýlom. 
Z  desiatky našich mlad-
ších žiakov sa najviac da-
rilo Andrejovi Melasovi

a Marekovi Margolienovi, 
ktorí vo svojich hmotnost-

ných kategóriách porazili 
všetkých súperov a stali sa 

majstrami Slovenska. Vý-
borný výkon podal aj Bra-
nislav Sliepka (vekom ešte 
prípravkár), keď prehral až 
svoj finálový zápas a  vy-
bojoval si striebornú me-
dailu. Svetozár Trnovský
a  Nathaniel Adamkovič
doplnili medailovú zbier-
ku tretími miestami. V cel-
kovom hodnotení druž-
stiev MZK obsadil štvrtú 
priečku. Milan Urbánek

Uznesenie výkonného výboru 
MFC Spartak Bánovce n/B z 2. mája

V pondelok 2. mája sa v priestoroch 
futbalového štadióna konalo stretnutie 
výboru MFC Spartak Bánovce n/B. Hlav-
ným bodom programu bolo rozhodnúť, 
ako pokračovať v činnosti klubu po ne-
schválení finančnej dotácie Mestským za-
stupiteľstvom v Bánovciach n/B na druhý 
polrok 2022. Po viac ako dvojhodinovom 
rokovaní a dôkladnom prehodnotení da-
nej situácie bolo prijaté výborom MFC 
nasledovné uznesenie: * Prezident klubu 
a výbor MFC Spartak Bánovce n/B podá-
va jednohlasne demisiu ku dňu 27. mája 

2022. * V zmysle platných stanov zvoláva 
na deň 27. mája (piatok) v čase o 18.00 h
Výročnú členskú schôdzu MFC Spartak 
Bánovce n/B, kde členovia MFC Spartak 
rozhodnú o novom výbore a ďalšom pôso-
bení klubu. * Prijíma dňom 3. 5. až 27. 5. 
2022 (resp. na základe rozhodnutia Výroč-
nej schôdze až do 30. 6. 2022) rozpočtové 
provizórium s cieľom ušetrenia finančných 
prostriedkov a vyrovnania všetkých pohľa-
dávok klubu. Tréningový proces a zápasy 
mládeže aj mužov pokračujú bezo zmeny. 
* V termíne do 15. mája 2022 pripraviť 

a prostredníctvom masovokomunikačných 
prostriedkov zverejniť športovej verejnos-
ti objasnenie situácie vo futbalovom klube 
MFC Spartak a odôvodnenie daného roz-
hodnutia výboru MFC Spartak. * Výbor 
MFC Spartak ďakuje poslancom mestské-
ho zastupiteľstva p. Farkašovi, Kšiňanovi, 
Makýšovi, Libičovi, Morávkovi a Rydziovej 
za hlasovanie (č. 22) pre navýšenie finanč-
ných prostriedkov pre futbalový klub MFC 
Spartak na druhý polrok 2022 na posled-
nom mestskom zastupiteľstve.

  Výbor MFC Spartak Bánovce n/B

Piešťany – Bánovce 
5:0 (1:0)

Tréner Halás sa aj 
v zápase 27. kola musel 
vysporiadať s  absen-
ciou viacerých hráčov 
základnej zostavy, čo 
domáci prvýkrát využili už 
v 3. minúte, kedy Korec otvo-
ril skóre. Vo zvyšných chví-
ľach prvého dejstva sa hralo 
prevažne medzi šestnástka-
mi, no domáce Piešťany dr-
žali loptu viac na svojich ko-
pačkách. Po  zmene strán 
mali domáci po faule výho-
du pokutového kopu, ktorý 
v 48. min premenil Braniša. 
Následne futbalistom z kú-
peľného mesta v  rozpätí 
troch minút vyšli dve bles-
kové akcie, ktoré zakončili 
v 55. min Korec a v 58. min 
Štefanka. Od stavu 4:0 sa zá-
pas v podstate už iba dohrá-

val. Víťazstvo Piešťan 
spečatil v 81. min Hu-
tár upravujúci na ko-
nečných 5:0. 

GÓLY: 3. a 55. Korec, 
48. Braniša (11 m), 58. Šte-
fanka, 81. Hutár. ŽK: 43. Di-
véky, 76. Čapák. ROZHO-
DOVALI: Černek – Klabník 
a Judiny – 250 divákov. PFK: 
Červenka – M. Ďurina, Grík 
(84. A. Krajčo), F. Korec 
(68. Sloboda), Hutár, Strelec 
(81. Šimek), Glos, Štefanka, 
Gula, Kusý, Braniša, tréner: 
M. Krajčovič. MFC SPAR-
TAK: T. Guliš – R. Halás 
(68.  F. Gális), P.  Zajac, D. 
Súkeník (82. P. Morávek), A. 
Zelenák, E. Divéky, A. Zita, 
H. Kyselica, J. Čapák (76. S. 
Mach), S. Turoň, V. Kochan, 
tréner: Ľ. Halás.  (jš)
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OPRAVA CHLADNIČIEK. Diagnostika zdarma, výkup 
a predaj renovovaných. Ponuka fb.com/ppelektronika 
0944 070 007

Expresná výroba matracov na mieru. Tel.: 0949 211 349

Pokládka kobercov, PVC podláh, obklady stien a stro-
pov, montáž nábytku, maliarske a natieračske práce. 
Tel. 0949 211 349

Firma PREFA-STAV hľadá elektrikára-údržbára do pre-
vádzky v  Podlužanoch. Forma pracovného pomeru 
po dohode. Tel. 0911 500 514.

Zateplenie domov, fasády, rekonštrukcie domov a by-
tov, zámková dlažba, oplotenie, strechy, altánky, prí-
strešky, izolácie, čistenie a nátery strešných krytín, 
výmena rín. Tel. 0910 331 137

VYPRATÁVANIE domov, bytov, garáží, pivníc, povál 
a nebezpečného odpadu zo striech a iných. 0910 331 137

 Hľadám šikovného murára. Môže byť aj dôchodca. 
Tel. 0903 313 607.
 Prenajmem 1-izbový byt na  Dubničke. Tel. 
0908 195 644.
 Dám do dlhodobého prenájmu 2 - izb. byt, 2 balkóny, 
ul. Sládkovičova v BN. Tel. kontakt 0908 039 411.
 Kúpim byt v  BN, môže byť aj s  ťarchou banky, 
platba v hotovosti. Tel. 0915 845 925.
 Predám záhradu s  chatkou osada Dub. Tel. 
0908 039 411.

INZERCIA

V utorok 10. mája o 17.00 h pozýva do svojich priestorov 
na Živú knižnicu - Rozhovory (nielen) o knihách Mestská 
knižnica Ľ. Štúra. Hosťom bude autor detektívok, ktorý 
píše pod pseudonymom Peter Šloser (v civile bývalý poli-
cajt Peter Chudý). Od utorka 10. mája do 31. mája bude 
v Mestskom kultúrnom stredisku prebiehať v poradí už štvr-
tá autorská výstava členov Fotoklubu Rokoš s názvom 
Momenty IV. Otvorí ju malá slávnosť 10. mája o 17.00 h 
v Mestskom kultúrnom stredisku. V MsKS si môžete aj za-
športovať, v utorok a vo štvrtok o 18.00 h tu prebiehajú: tré-
ning zumby s Luckou a kurz jógy. V stredu sa môžete prísť 
do MsKS zabaviť na Šúľanú („niečo ako spoločenská hra, 
niečo ako šport“), pri ktorej je potrebné dostať, čo najefek-
tívnejšie drevené puky po hracej ploche do ich „domčekov“. 
Do Mestskej plavárne si môžete ísť zatancovať na bicykli 
na Dancing on bike v utorok o 16.45 a 18.00 h, v stredu 
o 18.00 h, štvrtok 16.45 a 18.00 h a v piatok 17.00 h. Pre ro-
dičov s deťmi je otvorené aj Materské centrum Anjelikovo
(v priestoroch MŠ Radlinského), a to pondelok až piatok 
od 9-11h. V piatok 13. mája od 13.00 h sa bude v MsKS 
konať Burza kníh II. pre Bánovských chlpáčov. Nenechajte 
si ujsť príležitosť obohatiť si knižnicu o zaujímavé knižky. 
V sobotu 14. mája sa od 10.00 h na parkovisku pred ne-
mocnicou koná 9. ročník súťaže Železný hasič, pripravené 
sú aj atrakcie pre deti. V sobotu tiež pozýva KST Bánovce 
nad Bebravou na 28. ročník diaľkového turistického pocho-
du „Bánovská 50 – ka“ (Bližšie info: CVČ Tel. 038 760 24 54 
alebo Marián Chovanec Tel. 0905 910 068).  (lk)

KAM v meste 8. mája si pripomíname 
víťazstvo nad fašizmom
Druhá svetová vojna predstavuje dejinný fenomén, ktorý v ľudskej pamäti zanechal 

tú najsilnejšiu a najhroznejšiu skúsenosť. Bol to rozsiahly a krvavý ozbrojený kon-
flikt, počas ktorého prišlo o život viac ako 50 miliónov ľudí. Počtom obetí, ale rovnako aj 
svojím charakterom i krutosťou ide o najväčšiu tragédiu v dejinách ľudstva.

Skončenie druhej svetovej 
vojny, od konca ktorej uplynie 
tento rok 77 rokov, si jednot-
livé štáty pripomínajú 8. mája 
ako Deň víťazstva nad fašiz-
mom. V Rusku a v niektorých 
ďalších krajinách bývalého So-
vietskeho zväzu si porážku na-
cistického Nemecka pripomí-
najú o deň neskôr, 9. mája, ako 
Deň víťazstva vo Veľkej vlaste-
neckej vojne. Nikdy predtým 
neprišlo v  takom krátkom 
časovom období o život toľko 
ľudí ako v čase ohraničenom 
1. septembrom 1939, keď na-
cistické Nemecko napadlo 
Poľsko, a 8. májom 1945, keď 
fašisti kapitulovali. 

V predvečer začiatku tejto 
vojnovej apokalypsy diktátor 

Adolf Hitler v roku 1938 vo 
svojom horskom sídle Kehl-
steinhaus, známom ako Orlie 
hniezdo, vyhlásil:  „Budúca 
vojna sa neskončí ako tá z ro-
kov 1914-1918. Môže byť len 
víťazstvo, alebo skaza.“

Bola to práve bitka o Ber-
lín, ktorá predchádzala aktu 
kapitulácie. Bezpodmienečná 
kapitulácia nemeckých vojsk 
do  rúk západných spojen-
cov bola pôvodne podpísa-
ná 7. mája 1945 v meste Reims 
(Remeš). Keď sa o  podpise 
kapitulácie v Remeši dozvedel 
sovietsky vodca Stalin, ozna-
čil ju za „predbežný protokol 
o  kapitulácii Nemecka“. Akt 
podpísania kapitulácie v tom-
to meste ležiacom na  seve-

rovýchode Francúzska vní-
mal totiž ako zníženie úlohy 
Sovietskeho zväzu v  druhej 
svetovej vojne, pričom prá-
ve na  sovietsko-nemeckom 
fronte zahynulo 73 percent 
nemeckých vojakov a  bolo 
zničených 75 percent nacistic-
kej vojenskej techniky. Druhá 
svetová vojna v Európe sa ofi-
ciálne skončila 8. mája 1945 
o 23.01 h.

Súčasťou druhej svetovej 
vojny bola Veľká vlastenecká 
vojna – vojna Sovietskeho 
zväzu proti nacistickému Ne-
mecku, ktoré napadlo Zväz 
sovietskych socialistických 
republík (ZSSR) 22. júna 1941 
- a sovietsko-nemecký front sa 
stal hlavným frontom druhej 

svetovej vojny. Druhá sveto-
vá vojna sa však skončila až 
2. septembra 1945, keď podpí-
salo kapituláciu Japonsko.

Aj dnes,  77 rokov 
po skončení najkrvavejšie-
ho ozbrojeného konfliktu 
v dejinách ľudstva, sa stre-
távame s  nárastom extré-
mizmu a  nacionalizmu, 
ľudstvo ako keby sa nepou-
čilo a zabúdalo. 

Hoci si každý rok opaku-
jeme, že vojna už nikdy ne-
smie byť, aj tak sme svedkami 
lokálnych vojnových kon-
fliktov po celom svete. Vojna 
na Ukrajine sa nás bytostne 
dotýka, varuje a pripomína, 
že mier nie je samozrejmosť. 

Zuzana BridováMajáles pre seniorov
Mestské kultúrne stredisko, 

18. mája o 16.00 h
Do tanca a na počúvanie hrá skupi-
na Heligonica. Vstupné: 3€ (v cene 
vstupenky je občerstvenie a darček). 
Vstupenky zakúpite v  Mestskom 
kultúrnom stredisku na  sídlisku 
Sever v Bánovciach nad Bebravou 
v čase od 8.00 do 15.00h. 

Oslavy Dňa matiek v Dolných Našticiach 
Aj v obci Dolné Naštice 

bola nedeľa 8. mája veno-
vaná oslavám Dňa matiek 
za sprievodu bohatého kul-
túrneho programu. Úvodom 
sa všetkým zúčastneným 
prihovorila starostka obce 
Ľubomíra Kasalová. Nasle-
dovalo prvé vystúpenie, kedy 
sa sálou miestneho kultúr-
neho domu rozozvučali me-
lódie hudobných skladieb 
v podaní talentovaného hus-
listu, študenta konzervatória 
v Banskej Bystrici, Jána Ar-
becika, ktoré boli odmenené 

bohatým potleskom publi-
ka. Druhý bod programu si 
pripravili pre všetky mamič-
ky, babičky a prababičky deti 
z miestnej materskej školy. 

Pripravované vystúpenie 
hravo zvládli a vniesli ním 
úsmev do prítomných tvárí, 
ktorý ku dnešnému sviatku 
predstavuje ten najcennej-

ší dar. Priestor v programe 
dostal aj tanec, ktorým ohú-
rili všetkých zúčastnených 
talentované členky SZUŠ 
Ars Akademy. Nasledovalo 
posedenie pri hudbe a ob-
čerstvenie sprevádzané voľ-
nou zábavou a príjemnými 
rozhovormi. Nielenže sa to-
uto zorganizovanou akciou 
vzdala vďaka všetkému, čo 
v  dnešnom svete znamená 
byť matkou, no taktiež sa 
poukázalo, že náš región je 
plný mladých a  nádejných 
talentov.  Starostka obce

Aj v mestských častiach vyrástli máje
Posledný aprílový deň sa už oddáv-

na spája so stavaním májov. Májový 
strom, májka či máj predstavuje sku-
točný strom (prevažne smrek, borovi-
cu alebo brezu), zbavený kôry, konárov 
a ozdobený stuhami. Podľa tradície býva 
symbolom záujmu o slobodné dievča-
tá. Máje sa stavali väčšinou v noci z 30. 
apríla na 1. mája, v niektorých regió-
noch však aj v inom termíne. V súčas-
nosti sa stavia väčšinou jeden strom 
v centre obce, resp. pred obecným úra-
dom či kultúrnym domom. Na tradície 
svojich predkov nezabúdajú ani občania 
mestských častí Malé Chlievany a Dol-
né Ozorovce. V Malých Chlievanoch sa 
o to postarali členovia výboru mestskej 
časti, klubu dôchodcov, ako aj dobrovoľ-
níci z radov ostatných občanov. Muži sa 
postarali o samotnú prípravu májového 
stromu, na ktorý potom ženy poprivä-
zovali farebné stuhy. Vztýčenie májky 
bolo opäť v réžii prítomných mužov. 
Po jej postavení a následnom upevnení 
boli všetci pozvaní na posedenie s ob-

čerstvením a  hudobnou produkciou. 
Nechýbali klobásky, sladkosti, na zapitie 
nealko i niečo tvrdšie. Veľmi vhodným 

spestrením bolo živé vystúpenie krojo-
vanej heligonkárky Nely Köszeghyovej. 
Známe ľudové a zľudovelé piesne rozo-
spievali nejedného prítomného a vyvo-
lali tak pravú májovú náladu. Ukázalo 
sa, že aj folklór k takýmto podujatiam 
aj v dnešnej dobe neodmysliteľne patrí. 
V  Dolných Ozorovciach sa o  stava-
nie májového stromu pričinili taktiež 
členovia výboru mestskej časti, ako aj 
dobrovoľného hasičského zboru, ako aj 
ďalší spoluobčania. I tu vládla príjemná 
priateľská atmosféra, i keď hudba bola 
len reprodukovaná. Je veľmi dobré, že sa 
na naše tradície nezabúda.  (mk)
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týždenník občanov
mesta a okresu 
Bánovce nad Bebravou

Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

(Cena za kompletný smútočný obrad od 590 €)

POHREBNÁ 
SLUŽBA

VVS SK s.r.o. Trenčianska cesta 5B, 957 01 Bánovce nad Bebravou

Program:
 10.00 h – Registrácia
 11.00 h – Ukážky Hasičského 
a záchranného zboru, hasenie 
a vyslobodzovanie z havarova-
ného automobilu
 11.30 h – Začiatok súťaže
Kategórie: zásah muži a ženy, šport 
muži a ženy
Atrakcie pre deti: detská trať Že-
lezný hasič, motokáry


